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Spørgsmål:
Overvejer ministeren at indføre bestemmelser, der fastslår, at der skal 
opkræves samme gebyrer for ensartede transaktioner ved brug af kredit-
kort?

Svar:
Nej. Der kan være store forskelle på, hvor meget det koster forretningerne 
at modtage de forskellige betalingskort. Endvidere kan der være tale om 
forskellige typer af produkter. Eksempelvis adskiller detailhandlens enge 
kreditkort sig fra internationale kreditkort, idet detailhandlens egne kre-
ditkort er knyttet til en enkelt kæde, der fx yder kunden en kredittid, rabat 
eller lignende som en særlig kundeservice. 

Hvis vi i loven bestemmer, at der skal opkræves samme gebyrer for ens-
artede transaktioner, vil forbrugeren i sit valg af betalingsmiddel ikke 
kunne se hvilke kort, der er billigst for forretningen at modtage. På denne 
måde bliver konkurrencen mellem betalingskortene elimineret.

En sådan bestemmelse vil begrænse forretningers mulighed for selv at 
bestemme overvæltningen af gebyrer. Forretningerne vil derfor ikke have 
nogen mulighed for at tilskynde kunderne til at vælge det kreditkort, som 
forretningen har størst gavn af at modtage.

Med lovændringerne tager vi et skridt i den rigtige retning imod et mere 
konkurrencepræget og effektivt betalingskortmarked.
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